
Norddjurs Golfklub 

Formandsmøde  
 

Dato: 01.09.2016 
Tidspunkt: Kl. 18.30 
Sted:  klubhuset 

Ordstyrer:  
Ole Jensen 

Referent:  
Lone Rytter 

Deltagere: bestyrelsen, formænd for de faste udvalg, formænd for 
klubber i klubben, træner Oli Barddal, sekretariat(LR) . 
Afbud fra Marianne Jensen, Oli Barddal, Jens Peder Andersen 
(Veteraner). Ivan Mortensen møder i stedet for Niels Huus 
(baneserviceudvalg) 
 

Dagsorden: 
       

1. Velkomst og orientering ved Ole Jensen 
• Klubbens økonomi 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Byder velkommen  
Klubbens økonomi er særdeles stærk. Dette 
ikke mindst grundet de betydeligt lavere 
leasingydelser på materiel. 
 
Det vil være nødvendigt i det 
førstkommende - allersenest næste 
regnskabsår at udskifte 2 af de gamle 
maskiner. 
 
Der er gødet ekstra dette år, da banen var 
slidt, hvilket selvfølgelig har medført øgede 
baneudgifter. 
 
Vi forventer et overskud som sidste år. 
 
Vi har den 31. august indsendt ansøgning til 
EL-RO fonden om tilskud til lynhytter,  
højtaleranlæg samt nye borde og stole på 
terrassen. 
 
Kommunen forærer os den del af jorden, 
som vi tidligere har lejet – materialet er 
sendt til matrikeldirektoratet, hvor man 
typisk har en ekspeditionstid på 4 – 5 
måneder. 
 
Med hensyn til ejendomsskat i forbindelse 
med overtagelsen, vil man drøfte dette med 
relevante parter på et senere tidspunkt. 
 

 



 
2. Orientering fra sekretariatet 

 
 

       
 
 

 
Bente Foss har i forbindelse med sin flex-
ansættelse reduceret sin arbejdstid fra 18 til 
12 timer. Merete Hinge og Zaramaria er 
ansat som supplement til Bente Foss 3 timer 
tirsdag og torsdag foreløbig i august og 
september måned. Fra oktober vurderes 
behovet i vinterperioden. 
 
Ræv i klubhuset natten mellem 22. og 23.7. 
Lamelgardinerne ødelagt forneden. 
Desværre ingen forsikringsdækning. 
 
Greenfeetilbud i juli måned var en stor 
succes. Vi solgte en del mad som 
”pakketilbud”  samt udlejede væsentligt 
flere golfbiler end normalt for måneden. 
 
Sodavandsautomaten er udfaset – afventer 
afhentning af Carlsberg. 
 
Visa-/dankort terminal sættes i ølautomaten.  
 
Betaling af mad, træning, varer fra proshop 
mv. i Probox en succes.  
 
Det er en kæmpesucces, at der kan ”veksles” 
fra kort til mønter via Proboxen. Det sparer 
ressourcer på kontoret.  
 
Kaj Lykke Golfklub har via Annie spurgt 
om at blive venskabsklub 
 
Der er startet ca. 100 nye prøvemedlemmer  
 
Tak for hjælpen turneringen 2.10. – 93 
inviteret. 
 

3. Orientering om forløb af sæson 2016 fra 
udvalg: 
 

a) Turneringsudvalget ved Annie Pihl Strøm 
 

 
 

 
 

 

      
 
 
Svært at stille hold til Synoptik Cup. 
Udsendelse af cirka 50 mails har ikke givet 
resultat. Skal man evt. undlade at deltage 
næste år? 
 
Der er dog stillet hold i år 
 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

b) Begynderudvalget ved Inge-Lis Mørch 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Bente Nielsen: Mange har ikke kendskab til 
Cuppen – kunne man nævne det ved 
klubturneringer etc. 
 
Ruben Leonhart: Der er en udskiftning på 
cirka 10% i medlemsskaren årligt – måske 
man skal øge indsatsen for at orientere nye 
medlemmer. 
 
Det besluttes at forsøge at stille hold i 2017. 
 
Regionsgolf er en stor succes. Fra næste år 
ændres aldersgrænserne til 60 år, hvilket kan 
skabe problemer, da mange i denne alder 
arbejder og kampene fortrinsvis spilles i 
dagtimerne. 
 
 
Det går strålende. Der er opstartet cirka 100 
begyndere, hvoraf kun få ikke rigtigt er 
kommet i gang. 
 
Succesen i starten af sæsonen var så stor, at 
Åbent Hus den 21. august blev sløjfet, da der 
ikke var kapacitet til oplæring af flere. Alene 
i august er der indmeldt yderligere 7 
begyndere. 
 
Vi har dags dato valgt at stoppe for 
optagelse af begyndere i år, da vi skønner, at 
ikke flere kan nå det inden sæsonen slutter. 
 
På nuværende tidspunkt har cirka 8 – 10 
indmeldt sig som fuldtidsmedlemmer i 
klubben. 
 
Annie Pihl: Det har virket som om flere af 
de ældre begyndere har svært ved at komme 
i gang med regelprøven online. AP har 
hjulpet et par stykker. 
 
Ole Junker: begynderen modtager en mail 
med et login samt en meget fyldestgørende 
instruktion, der desværre overses af mange. 
 
 



 

 
 

c) Regel- og handicapudvalget ved Ole Junker 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Herefter modtager man dagligt en ny lektion 
samt et regelspørgsmål, der skal besvares. 
 

Handicapudvalget:  
  
De nye regler, der blev implementeret pr. 
1/1 kører uproblematisk.  
 
Nyt begynderhandicap på 72 for 
prøvemedlemmer.  
 
Meget få har indleverer scorekort til 
regulering. Langt de fleste selvindtaster. Det 
medfører, at indtastningerne løbende skal 
kontrolleres for fejl. 
 
Først efter årsskiftet ved vi, hvorledes den 
nye beregning af årsrevision vil virke i 
forhold til tidligere. 
 
Regeludvalget:  
 
Den 27. – 28. februar deltog Bente Nielsen 
og Ole Junker i 1. del af DGU’s kursus 
”Golfregler – udvidet”. 
 
2. og sidste del afholdes den 5. november i 
Middelfart og afsluttes med en test. 
 
Alle begyndere er i år tilmeldt Regelskolen 
pr. e-mail fra Oswald Academy. 
Regelskolen afsluttes med en prøve i 
”Golfreglerne”.  
Man har 1 time til at besvare prøven, som er 
en multiple choice test på 18 spørgsmål. 
Man består prøven, hvis minimum 12 af de 
18 spørgsmål besvares korrekt. 
 
Regelskolen opfylder de krav som DGU 
stiller til golfkørekortet.  
 
Der er afholdt en regelaften den 24. maj med 
ca. 40 deltagere 
Emne ”Nærmeste punkt for lempelse” – 
Lempelse efter Regel 24-2b Ikke flytbare 
forhindringer og Regel 25-1b Unormale 
overfladeforhold.  
Begrebet ”Nærmeste punkt for lempelse” er 
efter mange regelkyndiges opfattelse et 
afsnit af golfreglerne, som ikke anvendes 
korrekt med regelbrud til følge. 



 
 
 
 
 
 
 

 
d) Sponsorudvalget ved Ole Jensen 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

e) Eliteudvalget ved Oli Barddal 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
PPP med flere indlagte videoer fra USGA 
m.fl. blev forevist.  
Aftenen blev vist en øjenåbner for rigtig 
mange af deltagerne.   
Flere regelaftener er under planlægning til 
afvikling i løbet af efteråret og vinteren. 
 
I år har sponsorudvalget kunnet koncentrere 
sig om at opsøge eventuelle nye sponsorer, 
da der sidste år blev tegnet en del flerårige 
kontrakter. 
 
Der skal bruges mange ressourcer på at 
opretholde antallet af sponsorer, og det er 
svært at skaffe nye. Dette for en stor del 
grundet beliggenhed – der er ikke mange 
store virksomheder i området. 
 
Mogens Poulsen ønsker at stoppe i 
sponsorudvalget, hvorfor et nyt medlem 
søges. Primære opgaver vil være at vedlige- 
holde- og opdatere sponsorskilte og flag på 
bygninger og bane. 
 
Der er forsøgt flere tiltag med arrangementer 
for sponsorerne, men der har ikke været den 
store interesse. Fornemmelsen i udvalget er, 
at sponsorturneringen opfylder sponsorernes 
forventning i forhold til sponsoraterne. 
 
Både infoskærm ophængt i reception samt 
Probox24 infoskærm kan evt. reklamere for 
vores sponsorer.  
 
Eliten 2016 
 
Elite herrer har trænet hver tirsdag fra kl. 
18.00 - 20.00 og elite piger fra kl. 18.30 – 
20.00. 
 
I vinterperioden og frem til foråret havde vi 
nogle træningsweekender. Så har vi haft en 
del rangliste for at spille sig på hold.   
 
Eliten har haft 2 herrehold og 1damehold.  
 
Begge herrehold havde mulighed for at 
spille sig til oprykningsspil i kvalifikations- 



 
 
 
 
 

 
 
 

f) Juniorudvalget ved Peter Mosdal 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

g) Baneserviceudvalget ved Niels Huus 
 
 
 
 
 

 
rækken, men den sidste weekend havde vi 
desværre ikke marginalerne med os.  
 
På pigesiden havde vi lavet et fusionshold 
med Ebeltoft, hvor vi fik to piger som 
spillede med os i år. Pigerne blev i 3. 
division som var målsætningen for i år.  
 
Der er opstartet 15 nye juniorer under 12 år. 
 
Af disse er der som noget nyt mange piger, 
hvorfor vi påtænker at lave et 
pigehold/gruppe. 
 
Det er svært at fastholde de lidt ældre 
teenagere – de får andre interesser – med der 
forsøges med forskellige tiltag. 
 
Der er juniortræning tirsdag, torsdag og 
fredag – sidstnævnte laver vi forskellige 
sociale arrangementer. 
 
Vi har vanen tro afholdt juniorlejr i august 
med deltagelse af cirka 20 juniorer. Det var 
en stor succes. 
 
 U22 A-holdet er trukket ud, da det var for 
svært at stille hold. 
 
U22 B-holdet vandt og skal spille 
landsdelsfinale i starten af september. 
 
Vores junior Aksel har deltaget ved EM i 
Skotland, hvor han gik nogle fine runder og 
endte med en placering i midten. 
 
Han har desuden spillet DM, hvor det blev 
til en flot 5. plads. 
 
Der er i perioden ikke modtaget nogen 
klager.  
 
Det er nemt at udskrive en baneserviceliste i 
Probox24, der jo også altid er ajour. 
 



 
 

h) Kommunikationsudvalget ved Ruben 
Leonhardt 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

i) It-udvalget ved Ole Junker 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

j) Baneudvalget  ved Peter Mosdal 
 
 
 

 
 
Det har været en spændende periode, hvor 
der blandt andet er annonceret via sociale 
medier, hvilket har afstedkommet stor 
respons. 
 
Klubbens opslag/aktivitet ses af dobbelt så 
mange som året før. 
 
Der arbejdes meget for, at klubbens 
hjemmeside altid er ajour, med link og 
henvisninger, der er aktive. 
 
Banen er blevet filmet med drone. Filmen 
redigeres og der lægges en evt. video-
baneguide på hjemmesiden samt youtube 
etc. 
 
Det opleves, at en del ikke læser vores 
tidsskrift NDG-News, hvor man finder 
rigtigt meget information samt nyheder, 
tiltag, regelhjørnet, evalueringer  - ja alt 
relevant stof. 
 
Man kunne informere begynderne om 
publikationen samt genopfriske gamle 
medlemmers kendskab til denne. 

 
Der er i den forgangne periode ikke holdt 
møde i it-udvalget. 
 
Der har været problemer med en af 
scorekortprinterne – men dette er løst nu. 
 
Infoskærmen i receptionen er nu i drift. 
 
Det er læst i et bestyrelsesreferat, at man 
påtænker at lave en rokade med IT-udstyret, 
og at der indkøbes 2 nye computere. Dette 
drøftes på et møde i it-udvalget. 
 
Baneudvalg: 
Beskæring af grene.  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Hul 2 på teestedet i venstre side, træerne 
skal beskæres. 

Hul 17 på teestedet i venstre side skal 
beskæres. 

Par 3 mod 17 teested, her skal træerne 
beskæres. 

Øvrige beskæringer efter Bo´s vurdering. 

Indsats fremadrettet omkring teesteder. De 
dresses op, specielt par 3 teesteder da de er 
hårdest udsat med turf mærker fra 
jernslagene. 

Det er besluttet at indkøbe et læs sand til at 
dresse par 3 teestederne. 

Fuglehuller i fairway. Drager med 
fuglemotiv indkøbes forsøgvis for at se om 
det er løsningen. De koster ca. 1.000 kr. der 
indkøbes 2 stk. til test, og så vurderes der 
efterfølgende. 

Det tilstræbes at hastigheden på greens skal 
ligge på 6 til 7 step meter fremover. 

Følgende Bunkers prioriteres at arbejde med 
i den kommende periode: 

       Hul 4, venstre greenbunker sløjfes, der 
etableres græsbunker i stedet. 

       Hul 8, Grenbunker før green til højre (den 
dybe) sløjfes, der etableres græsbunker med 
”bagkant”. 

       Hul 10, greenbunker ”front venstre” 
udbedres. 

       Hul 13, fairway bunker før anden trærække 
sløjfes, der etableres fairway i stedet. 

       Hul 16, greenbunker til højre renses for 
rødder. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

k) Klubhus- og ejendomsudvalg ved Ivan Mejrsk 
 
 
 
 
 

 

       Hul 18, Første fairway bunker i højre side 
sløjfes. 

Det vil formentlig blive nødvendigt med 
investering i nye maskiner i henhold til 
nedenstående omfang. 

       Tromle til greens 

       Teestedklipper 

       Fairwayklipper 

Investering ca. 1.0 mill. kroner som 
indstilles til bestyrelsen. 

Der er afholdt 2 møder i perioden. 
Næste år forsøges det at få malet klubhuset 
indvendigt. Der er indhentet priser på dette. 
 
Udvendigt er sydgavlen malet. Det skønnes 
at resten udvendigt kan vente til 2017-18 
 
Driving Range er færdigmalet og står rigtigt 
flot. 
 
Der er med de tiltag der er gjort mindre 
problemer med svalereder end sidste år. 
 
Reparation af terrassestole er ved er være 
færdig. 
 
Der er nu etableret automatisk dørpumpe på 
terrassedøren.  
 
Tak for onsdagsherrernes donation til dette. 
 
Der er lavet eftersyn på varmesystemet, da 
dette vist aldrig tidligere er gjort. Veksler er 
efterfyldt og øvrigt er gennemgået. 
 
Rita Kirkegaard: Indgangsparti er ikke 
pænt. ”svaleklatter og sand” er det folk 
mødes af. 
 



 
Ivan opfordrer til, at der sendes en mail til 
klubhusudvalg – og ikke vente med sådanne 
oplysninger til formandsmøde. 
 
 

  
4 Orientering om forløb af sæson 2016 fra klubber 

i klubben: 
 

Tirsdagsdamerne ved Bente Nielsen 
 

 
 
 
Onsdagsherrerne ved Carsten I. Andersen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Veteraner ved Jens Peter Andersen 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
Det har været en god sæson. Der afholdes 
sidst på sæsonen en velkomstturnering, hvor 
alle ”begyndere” af hunkøn inviteres til og 
introduceres til Tirsdagsdamerne. 
 
 

Bedste sæson nogensinde. 
 
Det fungerer som vanligt. Man melder til 
ved månedsturnering og øvrige onsdage er 
uden tilmelding – man møder bare op. 
 
Der er i sæsonen spillet kampe med vores 
venskabsklubber. 
 
Der er snart afslutning og så startes der op til 
næste forår. 
 
Der er siden påtalen ikke forsvundet varer 
fra onsdagsherrernes lager. 
 
Ved opstart af ny sæson i foråret 2017 laves 
der en turnus vedr. afhentning af gas til grill. 
 
Det skønnes, at en grill holder en sæson, 
hvorfor der påtænkes at anskaffe en ny ved 
opstart – dette ikke i onsdagsherreregi – men 
i klubregi.  
 
God sæson som sædvanlig.  
 
Stabilitet i antallet af spillere. 
 
 
 



 
Klub 37 ved Inge-Lis Mørch 
 
 
 
 
 

 
 

 
 

Næste torsdag får vi besøg fra Randers 
Fjord´s Klub 37. 
 
Vi holder afslutning den 24. september 
 
Vi spiller sidste gang den 29. september. 

 
5. Træner Oli Barddal 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
Til næste år regner jeg med at have to 
herrehold og et damehold igen. 
 
 
Det er mit ønske at lave lidt om ang. 
træning, dvs. tirsdagen bliver en spilledag 
for eliten, hvor jeg håber på et godt 
samarbejde med dameklubben .    
 
Angående træning vil jeg lave flere 
weekendsamlinger, og i sæsonen vil det 
være muligt at bestille individuelle lektioner.  

 

6.  Eventuelt 
 

 

Der opfordres til, at man straks henvender 
sig til de pågældende udvalg, hvis der er 
spørgsmål, ideer og lignende, man ønsker 
behandlet. Kontaktinfo findes på 
hjemmesiden. 
 
Der opfordres til, at man ved observationer, 
spørgsmål etc. straks retter henvendelse til 
de pågældende udvalg eller bestyrelsen. 
 
Formanden takker for det store arbejde, der 
lægges i de forskellige udvalg og klubber. 
 
. 

 

7. Næste møde 2. marts 2017, kl. 18.30  
 


